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چیستیوچراییاقتصاددانشبنیان
س��ابقه موضوع اقتصاد دانش  بنیان به حضور و سخنرانی رهبر معظم 
انقلاب در سال ۱۳۷۹ در دانشگاه امیرکبیر بازمی گردد که از آن می توان 
به عنوان کلید آغاز حرکت علمی کش��ور نام برد. معظم له در آن دیدار 
برای نخستین بار مسئله مطالبه جنبش نرم افزاری از دانشگاهیان و نیز 
مؤلفه های کلیدی آن را برشمردند. طی دو دهه اخیر مقام معظم رهبری 
به مناسبت های مختلف ضمن تأکید بر اهمیت موضوع، شخصاً به تبیین 
و تشریح ابعاد موضوع »اقتصاد دانش بنیان « پرداخته و در مهرماه ۱۳۹۲ 
در دیدار با نخبگان علمی جوان فرمودند:  »از حرکت علمی کش��ور تا 
نفس دارم ذره ای کوتاه نخواهم آم��د و می دانم این حرکت، حرکت با 
برکتی است و ان شاء الله عاقبت به خیر است.  « معظم له با تأکید بر ایجاد 
گفتمان پیشرفت علم و فنّاوری در کشور فرمودند »علم مایه قدرت و 
ثروت است. کشور ش��ما و نظام جمهوری اسلامی باید به این قدرت و 
اقتدار دست پیدا کند تا بتواند از ملت خود، از کشور خود، از ارزش های 
خود و از نظام خود پشتیبانی کند و مصونیت ببخشد و اگر در کنار این 
به ثروت احتیاج دارد تا بتواند مشکلات گوناگونی را که میراث سال ها 
حکومت استبدادی در این کشور است برطرف کند باید علم را به دست 
بیاورد، برای یک ملت علم وسیله ای است برای رسیدن به اقتدار ملی 

و ثروت ملی. «
امروزه محصولات دانش  بنیان از ارزش بالای اقتصادی برخوردار است. 
درحالی که نقش فناوری دانش بنیان در رشد اقتصادی دنیا از مرز ۸۵ 
درصد در س��ال عبور کرده است اما در کش��ور عزیز ما به رغم گذشت 
۲۰ س��ال از طرح موضوع دانش بنیان و نهضت تولی��د علم و جنبش 
نرم افزاری و گذش��ت ۱۱ س��ال از تصویب قانون ایجاد ش��رکت های 
دانش بنیان و اجرایی شدن قانون مذکور در سال ۱۳۹۱، متأسفانه سهم 
ش��رکت های دانش بنیان از تولید ناخالص داخلی )GDP( حتی به 4 
درصد هم نرسیده اس��ت، این درحالی است که براساس سیاست های 
کلی نظام قرار است سهم این ش��رکت  ها در سال ۱4۰4 به حدود ۵۰ 
درصد برسد. ایران طی۱۰ سال اخیر جزو پنج کشور دارای رشد علمی 
بالا بوده و به یقی��ن این پرچم داری زمانی در اقتصاد کش��ور اثربخش 
خواهد بود که با تولید ملی گره بخورد. تولید ملی پیشران ملی و تولید 
ثروت اس��ت. با تولید ملی می توان به ثروت ملی و پایدار دست یافت، 
درآمد سرانه را افزایش داد، به اشتغال کشور رونق بخشید، نرخ بیکاری 
را کاهش داد و بالاخره می توان وابستگی، به خصوص در محصولات و 
فناوری های خاص به دیگر کشور ها در برابر تحریم های ظالمانه آنها را 
کمتر کرد. از همین رو است که در فرمایش نوروزی رهبر فرزانه انقلاب، 
شعار تولید )به عنوان شعار س��ال های اخیر( در س��ال جاری با بحث 

دانش بنیان گره خورده است. 
در حال حاضر بی��ش از ۲۰۰ مرکز رش��د فناوری و 44 پ��ارک علم و 
فناوری در کش��ور وجود دارد و ۶4۲۱ ش��رکت دانش بنیان و بیش از 
4۰۰۰ واحد فناور و در مجموع بیش از ۱۰۵۰۰ ش��رکت و واحد فناور 
در مراکز و پارک های مذکور در حال فعالیت هس��تند ولی همان طور 
که گفته شد سهم شرکت های دانش بنیان در اقتصاد کشور به 4 درصد 
هم نمی رسد و همین کم کاری و عدم جدیت در رفع موانع موجود در 
پیش پای شرکت های دانش بنیان، پرداختن به اقتصاد دانش بنیان را 
در شعار سال جاری ضروری ساخته است. بدیهی است که در صورت 
رفع موانع و رسیدن سهم شرکت های دانش بنیان به حداقل 4۰ درصد 
از تولید ناخالص داخلی، می توانیم خود را به عنوان یک اقتصاد بزرگ 

دانش  محور در سطح جهان معرفی کنیم. 
اقتصاد دانش بنیان ب��ر تولید بر مبنای فن��اوری و دانش داخلی تکیه 
دارد. کش��وری که نتواند تولیدات خود را بر اساس اقتصاد دانش بنیان 
سامان بدهد قطعاً به سمت وابستگی بیشتر و اسارت در چنگال نظام 
سلطه حرکت خواهد کرد. تصور کنید که به دلایل منطقی مقرر شده 
از لامپ های کم مصرف به جای لامپ های رشته ای و تنگستن استفاده 
ش��ود اما از آنجا که فناوری تولید لامپ های کم مص��رف در اختیار ما 
نیست مجبور به خروج هنگفت ارز از کش��ور برای واردات تجهیزات و 
فناوری تولید اینگونه لامپ  ها خواهیم شد اما به محض انتقال تکنولوژی 
و ایجاد سامانه جدید تولید، با تولید لامپ های ال. ای. دی مواجه شده 
و با ورشکستگی، خسارت سنگین به نظام و بخش خصوصی تحمیل 
می شود. همین مثال کافی است تا بدانیم که در دنیای تولید باید از زمان 

و ذائقه های موجود جلو زده و به تولید ذائقه های جدید بپردازیم. 
ما نمی توانیم تولیدی داشته باش��یم که بر مبنای نیاز روز و استفاده از 
فناوری ها، ابزار ها و تجهیزات روز نباشد. ویژگی  هایی نظیر »نوآوری و 
بدیع بودن«، »کیفیت کالا«، »به روز بودن«، »مبتنی بر نیاز مشتری«، 
»ذائقه سازی«، »پیش دس��تی در بازار«، »سرعت توزیع کالا«، »تنوع 
و منطبق با س��لایق«، »پایین آوردن هزینه ها و پایین بودن قیمت«، 
»رقابت پذیری«، »آسانی مصرف«، »استفاده بهینه از منابع«، »استفاده 
بهینه از سرمایه«، »پشتیبانی و خدمات سریع و مناسب« و »پاسخگویی 
به مش��تری « از مؤلفه های اصلی و بنیادین اقتصاد دانش بنیان است. 
شرکت های فناور و دانش بنیان با تکیه به مؤلفه های مذکور و با تولید 
محصولات دانش بنیان، می توانند موجب خودکفایی و عدم وابستگی 

به کشور های دیگر و مقابله با تحریم های ظالمانه شوند. 
از معضلات اقتصادی کشور تعطیلی بیش از ۶۰ درصد از کارخانجات 
و بنگاه های تولیدی به دلایل مختلف از جمله »فرسودگی فناوری به 
کار گرفته شده«، »وابستگی در فناوری به بیگانگان و مشکل تحریم« 
و »فقدان تحقیق و توسعه )R&D( «  است و همه این موارد در اقتصاد 
دانش بنیان قابل حل سریع است. تنها راه حل مشکل صنایع فرسوده 
و ورشکسته کش��ور، متصل کردن آنها به ش��رکت های دانش بنیان و 
یا مجهز کردن آنها ب��ه تکنولوژی و دانش بنیان کردن آنها اس��ت. اما 
امروزه در حالی که تقریباً تمام مردم از نرم افزار های دانش بنیان داخلی 
استفاده می کنند و زلف زندگی مردم به این شرکت  ها گره خورده است 
می توان گفت یکی از اصلی  ترین مشکلات توسعه اقتصاد دانش بنیان 
در کشور مش��کل فرهنگی اس��ت و مادامی که مطبوعات، رسانه های 
خصوصی و دولتی کش��ور، صاحبان قلم و منبر و دستگاه های مسئول 
فرهنگی کشور و خاصه رسانه ملی بر اس��اس برنامه ریزی جامع وارد 
میدان نش��ده و اهمیت چیس��تی و چرایی ش��رکت های دانش بنیان 
و نقش آنها را در »اقتصاد«، »رش��د و توسعه کش��ور«، »کارآفرینی و 
اشتغال زایی«، »خنثی سازی تحریم ها«، »جلوگیری از خام فروشی« و 
»ایجاد ارزش افزوده « مبتنی بر عزت واقتدار ملی را برای مردم تبیین 
نکنند و دستگاه های اجرایی وارد این میدان نشوند قطعاً در آینده نیز 
ش��رکت های دانش بنیان موفق به تأمین و تحقق س��هم خود از تولید 
ناخالص داخلی نخواهند شد و باز هم تحقق صد درصدی شعار سال به 

آرزوی دست نایافتنی تبدیل خواهد شد. 

سیدعبدالله متولیان

وزی�ر ارتباط�ات و فن�اوری اطلاع�ات می گوی�د خبره�ای 
خوش�ی در ح�وزه پرت�اب ماهواره ه�ای ایران�ی خواهی�د 
ش�نید و در تلاش هس�تیم که س�ال جاری این اتف�اق بیفتد. 
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما به نقل از پژوهشگاه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، عیسی زارع پور در خصوص برنامه های مربوط به 
پرتاب ماهواره های ایرانی در وزارت ارتباطات گفت: یکی از آخرین 
مصوباتی که در شورای عالی فضایی داش��تیم این بود که در سال 
۱4۰۱ ما فناوری پرتاب ماهواره در لایه لئو را به تثبیت برس��انیم. 

وی تأکید کرد: بیشتر این ماهواره های ایرانی برای لایه لئو هستند 
و در صورت تثبی��ت فناوری پرتاب ماهواره در لای��ه لئو این امکان 
فراهم می شود. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به سؤالی 
درباره توانایی کشور در زمینه تولید پرتابگر افزود: اگر فناوری پرتاب 
ماهواره در لایه لئو تثبیت شود می توانیم تمام این ماهواره  ها را در 

مدار قرار بدهیم. 
به گفته وی، مشکل و گلوگاه اصلی پرتاب ماهواره در کشور ما پرتابگر 
است که فناوری آن باید تثبیت شود. زارع پور با بیان اینکه همکاران 

در بخش های مرتبط با پرتابگر ش��بانه روزی تلاش می کنند تا به 
این هدف دست پیدا کنند و پرتاب ماهواره را با استفاده از پرتابگر 
داخلی داشته باشیم، عنوان کرد: خبرهای خوشی در حوزه پرتاب 
ماهواره های ایرانی خواهید شنید و در تلاش هستیم که سال جاری 
این اتفاق بیفتد. وی در خصوص تعداد پرتاب ماهواره در سال جدید 
گفت: به صورت دقیق نمی توان تعداد پرتاب ماهواره  ها را مشخص 
کرد. برنامه ریزی ما این است که پرتاب ماهواره امسال محقق شود 

و به فضل الهی این اتفاق خواهد افتاد. 

رئی�س کمیس�یون فرهنگ�ی مجلس با بی�ان اینک�ه دنیا 
فضای مجازی را ب�ه عنوان زندگی دوم می شناس�د، گفت: 
ر ها ب�ودن فضای مجازی ب�ه هیچ وجه پذیرفتنی نیس�ت. 
حجت الاس��لام مرتضی آقاتهران��ی، نماینده م��ردم تهران در 
مجلس شورای اس��لامی در نشس��ت علنی دیروز مجلس و در 
تذکر شفاهی اظهار داشت: امروز دولت و مجلس هر دو انقلابی 
هستند و لازم است تعامل با یکدیگر را         افزایش دهند و ارتباط 
بیش��تر و بهتری میان نمایندگان و وزرا برقرار باش��د تا مردم 

احساس اختلاف نکنند.
 وی با اش��اره به بررس��ی طرح تنظیم نظام مقررات و خدمات 
فضای مجازی در مجلس ادامه داد: همه قبول دارند که فضای 
مجازی باید مدیریت ش��ود و در دنیا هم فض��ای مجازی را         به 
عنوان زندگی دوم می شناس��ند، لذا ر ها بودن آن به هیچ وجه 

پذیرفتنی نیست.
 رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس خاطرنشان کرد: مقام معظم 
رهبری اولین کس��ی بوده اند که با تأسیس  شورای عالی فضای 

مجازی در این ح��وزه ورود کردند ولی ما ک��ار جدی نکردیم؛ 
ش��ورای عالی فضای مجازی هم از مجلس خواس��ته است که 
برخی ظرفیت های قانون��ی را         فراهم کن��د. آقاتهرانی در پایان 
با بیان اینکه از مجلس انتظار تح��ول می رود، گفت: این تحول 
باید در حوزه های ساختار و حتی بودجه باشد؛ در اوایل مجلس 
یازدهم نشست های مشترک رؤسای کمیسیون  ها برگزار  می شد 
اما این موضوع کم رنگ ش��ده و لازم است به صورت منسجم و 

منظم جلو برود. 

وعده وزیر ارتباطات
 خبر های خوشی درباره پرتاب ماهواره در راه است

رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس:

فضای مجازی »زندگی دوم « است نباید ر ها باشد

مسئول نمایندگی ولی فقیه در سازمان بسیج :

بدونسوادرسانهایدرجهادتبیینعاملدشمنمیشویم
یک تهاجم ترکیبی همه جانب�ه و برنامه ریزی 
ش�ده علیه جمهوری اس�لامی ای�ران صورت 
گرفته، به ش�کلی که حت�ی برخ�ی از خواص 
جرئ�ت نمی کنن�د در چنی�ن فضای�ی از 
انق�لاب و دس�تاورد های آن دف�اع کنن�د. 
حجت الاسلام محمدرضا تویس��رکانی، مسئول 
نمایندگی ولی فقیه در سازمان بسیج در گفت وگو 
با خبرگزاری بسیج، با اشاره به بیانات مقام معظم 
رهبری در خصوص ضرورت توجه به جهاد تبیین، 
اظهار داشت: »علت انتخاب چنین راهبرد هایی از 
سوی امام خامنه ای )مد ظله العالی( به دلیل اشراف 
ایشان از رفتار و اقدامات دشمنان و برنامه آنها برای 
جامعه است. شاید هیچ کسی درمیان مردم ایران 
مانند مقام معظم رهبری اطلاعات جامع و کاملی در 
مورد برنامه های دشمن و آثار مخرب این برنامه ها در 

جامعه نداشته باشد. «
مس��ئول نمایندگی ولی فقیه در س��ازمان بسیج 
تصریح ک��رد: »انتخ��اب راهبرد جه��اد تبیین به 
دلیل برنامه های گسترده دس��تگاه های رسانه ای 
صهیونیس��تی علیه جمهوری اس��لامی است که 
یک تهاجم ترکیبی همه جانبه و برنامه ریزی شده 
علیه جمهوری اس��لامی ایران ص��ورت گرفته، به 
شکلی که حتی برخی از خواص جرئت نمی کنند 
در چنین فضایی از انقلاب و دستاورد های آن دفاع 
کنند. این جو رسانه ای پلیدی که دشمن به وجود 
آورده است موجب ش��ده که حتی خواص نتوانند 
واقعیت ها را بازگو کنند. در چنین شرایط مسمومی 
بود که دستور جهاد تبیین صادر می شود ولی جهاد 
یعنی تلاش در برابر دش��من. در این عرصه،جهاد 
ما روشنگری، تبلیغ و تبیین است. به همین دلیل 
رسالت جریان انقلابی و نخبگان و دانشگاه در این 
جریان تبیین بسیار سنگین اس��ت.  « وی با بیان 
اینکه باید با یک برنامه ریزی دقیق و هماهنگ در 
این جهاد تبیین شرکت کنیم و به جنگ روایت های 
غلط دش��من برویم، افزود: »با هماهنگی در جهاد 
تبیین است که می توانیم برنامه ریزی های دشمن را 
خنثی کنیم؛ البته جهاد تبیین امر ساده ای نیست 
و آن کسی که می خواهد جهاد تبیین را انجام دهد 

باید صاحب ویژگی های برجسته ای باشد. 
   سواد رسانه  ای، شرط لازم جهاد تبیین

مس��ئول نمایندگی ولی فقیه در س��ازمان بسیج 
خاطر نشان کرد:» افرادی که در جهاد تبیین حضور 
پیدا می کنند باید سواد رسانه ای و اشراف اطلاعاتی 
داشته باشند و اهل مدارا باش��ند و همچنین قوه 
تشخیص دوست از دشمن را دارا باشند. اگر کسی 
که در جهاد تبیین شرکت می کند دارای ویژگی های 
ذکر شده نباشند، در حقیقت به نفع دشمن عمل 
می کنند و ما نباید از این موضوع بسیار مهم غفلت 
کنیم. تلاش ما باید علیه دشمن باشد و این تلاش 
از انسانی سر می زند که دارای ویژگی هایی باشد که 

نام بردیم. «

  تویس��رکانی جهاد تبیین را مستمر و همیشگی 
دانست و افزود: »اصولاً زمانی که در قرآن کریم فعل 
جهاد به کار برده می ش��ود از فعل مضارع استفاده 
می ش��ود. یعنی مجاهدان تلاش خستگی ناپذیر 
شبانه روزی و تا آخر عمر علیه دشمن دارند و این 

یعنی مؤمن انقلابی پای کار«. 
حجت الاسلام تویسرکانی ادامه داد: »پس افرادی 
که می خواهند جهاد تبیی��ن را انجام دهند باید از 
ش��رایط آگاه باش��ند و آموزش های لازم را داشته 
باشند تا بتوانند به خوبی روش��نگری و افشاگری 
کنند و در دام دش��من نیفتند. اگر جهاد تبیین با 
چنین مجاهدانی صورت گیرد برنامه های دشمن 
خنثی خواهد شد.« وی انقلاب اس��لامی ایران را 

محصول مکتب اهل بیت )س( دانست و گفت: »اگر 
در تاریخ ایرانیان شخصیت هایی همچون اهل بیت 
)س( وجود نداشتند انقلاب اسلامی رخ نمی داد. لذا 
چون علت به وجود آمدن انقلاب اسلامی مکتب اهل 
بیت )س( است. اگر بخواهیم این انقلاب استمرار 
داشته باشد و به اهداف و آرمان های مشخص شده 
اش دست پیدا کند باید از مکتب اهل بیت پاسداری 
و محافظت کنیم و مراقبت کنی��م تا مکتب اهل 
بیت)س( دچار تحریف، انحراف و بدعت نشود و در 
بیان سبک و سیره اهل بیت )س( دقت نظر داشته 
باش��یم. پس از این منظر دفاع از س��یره اهل بیت 
محافظت از انقلاب اسلامی محسوب می شود. ضمن 

اینکه همین اقدام نیز کار مقدسی است. «

ژه
وی

 تفاوتصبحتاشاماصلاحطلبان 
بهروایتجوادیحصار!

محمد صادق جوادی حصار، چهره اصلاح طلب و س��خنگوی 
حزب اعتماد ملی می گوید: »برخی افراد که در اردوگاه اصلاح 
طلبی هستند، صبح شعار اصلاح طلبی می دهند، ظهر با برانداز ها 
هستند و شب می گویند گور پدر هر دو! « او اذعان دارد که »چنین 

رفتار هایی مردم را نسبت به اصلاح طلبان بلاتکلیف می کند. «
جوادی حصار که با خبرگزاری دولتی ایسنا گفت وگو کرده است، 
معتقد است که مرز اصلاح طلبی نه با حاکمیت و نه با مطالبات 
عمومی و نه با برانداز ها مشخص نیست و اصلاح طلبان باید این 
مرز ها را مشخص کنند. او حتی معتقد است که تعریف روشنی از 

اصلاح طلبی وجود ندارد. 
محمدصادق جوادی حصار با بیان اینکه جریان اصلاحات باید 
تعریف روشنی از خود ارائه دهد، بیان می کند که»براساس این 
تعریف، جریان اصلاحات باید مرز خود با رفتارهای حاکمیتی و 
مطالبات عمومی روشن کند. اصلاحات باید مشخص کند که 
تا کجا با مطالبات عمومی همراه��ی دارد، کجا با این مطالبات 
همپوش��انی دارد و کجا به مطالبات انتقاد دارد و کجا اصلًا این 

مطالبات را قبول ندارد. «
او ادامه می دهد: »اصلاح طلبان از س��ویی بای��د مرز خود با 
اپوزیسیون خارج از کشور را مشخص کنند. اپوزیسیون خارج 
و اصلاح طلبان هر دو از مردم و از لزوم اصلاح امور می گویند. 
اپوزیس��یون برانداز می گوید جمهوری اس��لامی بد است و 
اصلاحات می گوید به جمهوری اسلامی انتقاد دارد. بنابراین 
اصلاحات باید مرز خود با این جریان را مش��خص کند تا هم 
حاکمیت و مردم و هم جریان برانداز تکلیف خود با اصلاحات 
را بدانند. الان برخی افراد که در اردوگاه اصلاح طلبی هستند، 
صبح شعار اصلاح طلبی می دهند، ظهر با برانداز ها هستند و 
شب می گویند گور پدر هر دو. این چنین رفتار هایی مردم را 
نسبت به اصلاح طلبان بلاتکلیف می کند. اصلاحات در درجه 
اول باید تعریف روش��نی از خود ارائه دهد س��پس می تواند 

براساس این دیدگاه نظری، حاکمیت را نقد کند. «
نبود تعریف روشن از اصلاح طلبی، عدم مرزبندی با جریان های 
ضدانقلاب و برانداز، بلاتکلیفی اصلاح طلبان در تعریف نسبت 
خود با حاکمیت و گرفتن ژس��ت اپوزیس��یون در عین تلاش 
برای حضور در حاکمیت، از انتقادات همواره جریان های منتقد 

اصلاح طلبان به آنان بوده است. 


 تناقضهایاستادیومیاصلاحطلبان
س��ایت جهان نی��وز در مطلبی ب��ه تناق��ض اصلاح طلبان در 
موضع گیری پیرام��ون ورود بانوان به اس��تادیوم های فوتبال 
پرداخته است. این رسانه با مقایسه موضع گیری اصلاح طلبان در 
مخالفت با دستور محمود احمدی نژاد رئیس جمهور اسبق برای 
ورود زنان به استادیوم های فوتبال با موضع کنونی آنها نوشته: 
»همین روزنامه  ها که امروز با چرخشی ۱۸۰ درجه به ورزشگاه 
رفتن بانوان اشاره و طرفدار این امر هستند در زمان دولت نهم 
نس��بت به دس��تور رئیس جمهور وقت برای راه دادن زنان به 

ورزشگاه ها موضع مخالف به خود گرفته بودند. «
روزنامه آفتاب یزد ۷ اردیبهشت ۸۵، یعنی چند روز پس از دستور 
احمدی نژاد، تیتر یک خود را به مخالفت با این موضوع اختصاص 
می دهد و در سرمقاله خود موضوع ورود زنان به استادیوم  ها را 
در اولویت نمی داند: »...  بعضی ایرادهای شکلی بر این دستور 
می بینیم ک��ه احتمالاً در ذه��ن عده ای از مخاطب��ان روزنامه 
نیز وجود دارد، یکی از این ایرادها، میزان اولویت این دس��تور 
می باشد...  بدون اغراق می توان گفت کم اهمیت  ترین خواسته 
اصلاح طلبان نیز در مقایسه با دس��تور اخیر رئیس جمهور، از 

اولویت بیشتری برخوردار بود«. 
این روزنامه، چند روز بعد، با تیتر »دستور غیر شرعی احمدی نژاد، 
شعری که در قافیه آن مانده اند« خواستار برخورد تندتر مراجع 

تقلید با دستور احمدی نژاد می شود. 
روزنامه اعتماد هم با تیترهای منفی به استقبال دستور رئیس  
دولت نهم درباره ورود بانوان به اس��تادیوم می رود. این روزنامه 

با عنوان هایی مانن��د »نمایندگان مجلس: م��ا هم مخالفیم« 
و » اعتراض جمعی از دانش��جویان به دس��تور حضور زنان در 

ورزشگاه ها« مخالفت خود را با این امر نشان داد. 
جهان نیوز می نویسد: »حالا این روزنامه ها با چرخش های ۱۸۰ 
درجه ای با وجود فراموشی افکارعمومی سعی دارند که اینگونه 
القا کنند که طرفدار ورزشگاه رفتن زنان هستند. هرچند که در 
دولت روحانی که این وعده داده ش��ده بود عملی نشد و به نظر 
می رسد که اصلاح طلبان بیشتر طرفدار ورزشگاه نرفتن زنان 
هستند تا از این موضوع برای خود یک بهانه سیاسی و جنجال 

آفرینی در کشور بسازند. «
آذر منصوری، از فعالان اصلاح طلب هم بدون اشاره به مواضع 
گذشته اصلاح طلبان در روزنامه اعتماد نوشته است: »سال هاست 
که به دلیل نگاه های متحج��ر و طالبان زده، زن��ان ایران اجازه 
تماشای فوتبال را در اس��تادیوم  ها ندارند و متأسفانه هرگونه 
تلاش برای تغییر این نگاه قبل از آنکه به امید معنا دار بینجامد، به 

بن بست ختم می شود«!
جالب آنکه اصلاح طلبان در این مسیر اکنون حتی با درخواست 
تعلیق ایران از جام جهانی هم همراه ش��دند و دستاورد نبودن 
در جام جهانی به دلیل تعلیق را بیشتر از حضور در جام جهانی 
دانس��تند: »نرفتن ایران به جام جهانی اتفاق ویژه ای نیست و 
احتمالاً خسارت آمیز ترین بخش آن نگرفتن همان پاداش چند 
میلیون دلاری است که به ایران نخواهد رسید اما تعلیق ایران 
یک دستاورد خواهد داشت و آن اینکه مسئولان را از پیامدهای 
جهالت خود آش��نا می کند و ش��اید این راهی باشد که برابری 

جنسیتی دست کم در یک مورد در ایران اجرا شود«. 
در حالی که تیم ملی تیم دولت نیست و تیم مردم است و نباید 
برای یک مطالبه، م��ردم را از حق یک ش��ادی و تفریح بزرگ 

محروم کرد. 
نگاه اصلاح طلبان به مسائل کشور همچون نگاه یک هوادار فوتبال 
است؛ هر کاری جناح مقابل انجام دهد بد است و هر کاری جناح 

ما انجام دهد خوب!

نامه نمایندگان مجلس به رئیسی 
ازامریکاتضمینقطعیبگیرید

جمع�ی از نماین�دگان مجل�س ش�ورای اس�لامی در نام�ه ای 
تضمین ه�ای  اخ�ذ  خواس�تار  رئیس جمه�ور  ب�ه  خط�اب 
ش�دند.  وی�ن  مذاک�رات  در  مقاب�ل،  ط�رف  از  قطع�ی 
به گزارش تس��نیم، ۱۹۰ نماینده مجلس شورای اسلامی طی نامه ای 
خطاب به رئیس جمهور خواس��تار رعایت خطوط قرمز نظام و تأمین 
منافع ملت، در مذاکرات هس��ته  ای ش��دند. به گفته فلاحی، نماینده 
همدان در مجلس که در حال جمع آوری امضا از نمایندگان به منظور 
حمایت از این نامه است، تاکنون بیش از ۱۹۰ نفر از نمایندگان نامه به 

رئیس جمهور را امضا کرده اند. 
خبر دیگری در همین زمینه حاکی است رئیس کمیته روابط خارجی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه منتظر 
هس��تیم متن توافقنامه بعد از نهایی شدن در چارچوب فرایند رسمی 
به مجلس ارائه ش��ود گفته: درحال حاضر بر اساس شایعات اعلام نظر 

نمی کنیم. 
عباس گلرو، رئیس کمیته روابط خارج��ی مجلس در گفت وگو با ایرنا 
با اش��اره به اخباری که پیرامون وجود متن پیش نویس توافق مطرح 
شده اس��ت گفت: درحال حاضر مجلس نمی تواند براساس شایعات و 

فضاسازی های رسانه ای اعلام نظر کند. 
وی با بیان اینکه هنوز توافقی صورت نگرفته است اظهار داشت: یکی 
از مأموریت های مجلس بررسی متن توافق نهایی است، به همین دلیل 
منتظر هس��تیم متن توافقنامه بعد از نهایی شدن در چارچوب فرایند 
رسمی به مجلس ارائه شود که از آن زمان خانه ملت 4۵ روز فرصت دارد 

نظر خود را رسماً اعلام کند. 
زهره الهیان، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس هم 
با بیان اینکه خطوط قرمز نظام توسط تیم مذاکره کننده کاملًا رعایت 
می ش��ود به ایرنا گفت: نه توافقی صورت گرفته است نه پیش نویسی 
وجود دارد. وی با اشاره به ش��ایعاتی مبنی بر وجود متن پیش نویس 
توافق مطرح شده است اظهار داش��ت: مذاکرات بر اساس متون قبلی 
در حال انجام است و هیچ متن پیش توافقی و هیچ متن جدیدی تحت 

عنوان پیش نویس در مذاکرات تهیه و تدوین نشده است. 
الهیان با بیان اینکه خطوط قرمز نظام توسط تیم مذاکره کننده کاملًا 
رعایت می شود و با تأکید بر اینکه خطوط قرمز مذاکرات درحال انجام 
اس��ت تصریح کرد: تیم مذاکره کننده بر اس��اس چارچوبی که برایش 
تعیین شده و با توجه به خطوط قرمز نظام کار خود را به پیش می برد 
و به هیچ وجه خطوط قرمز زیر پا گذاشته نشده است. عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه تیم مذاکره کننده 
با رعایت خطوط قرمز نظام مشغول انجام مأموریت خود است، تأکید 
کرد: درح��ال حاضر نه توافقی صورت گرفته اس��ت نه پیش نویس��ی 

وجود دارد. 

رئیس سازمان انرژی اتمی:
نیروگاههستهایدارخوینرا

تمامایرانیمیسازیم
ساخت نیروگاه ۳۶۰ مگاواتی دارخوین 
در دستور کار قرار گرفته تا از آن در کنار 
رآکتورهای تحقیقاتی اس�تفاده کنیم. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، محمد 
اس��لامی رئیس س��ازمان انرژی اتمی در 
دیدار با مدیران و همکاران صنعت هسته ای 
گفت: دستور نیروگاه هسته ای دارخوین در 

اسفند پارسال صادر ش��ده تا در ظرفیت صنعتی کشور به عنوان یک 
موتور محرک مورد توجه سایر صنایع قرار گرفته و رتبه صنعتی کشور 

را به سمت »گرید هسته ای « ارتقا دهد. 
نیروگاه هسته ای دارخوین، دومین تأسیسات هسته ای کشور، از نوع 
رآکتور آب سنگین است و در شهر دارخوین استان خوزستان ساخته 
خواهد شد. این پروژه پیش از انقلاب و در نیمه دوم دهه ۷۰ میلادی با 
همکاری شرکت های فرانسوی کلید خورد، اما پس از انقلاب به دلیل 
همکاری نکردن طرف غربی متوقف شد. قرار بود این نیروگاه در سال 
۱۳۹۵ با سوخت تولید شده در داخل ایران با غنای ۵/۲ تا ۵/۳ درصد 

اقدام به فعالیت نماید. 
ش��هریور ۹۵ علی اکبر صالحی، رئیس سابق س��ازمان انرژی اتمی از 
بازطراحی این نیروگاه خبرداد و گف��ت طراحی قبلی را تغییر دادیم و 
براساس الگوی یک رآکتور در سوئیس طراحی را با یک شرکت سوئیسی 

- سوئدی جلو می بریم یعنی طراحی قبلی دیگر پیگیری نمی شود. 

درنشست دیروز کمیسیون امنیت ملی ارائه شد
گزارشروندفنیمذاکرات
بهکمیسیونامنیتملیمجلس

اعض�ای کمیس�یون امنی�ت مل�ی و سیاس�ت خ�ارج مجل�س 
ش�ورای اس�لامی هفت�ه آین�ده جلس�ه مش�ترکی ب�ا باق�ری 
مذاکره کنن�ده ارش�د هس�ته ای کش�ورمان خواهن�د داش�ت. 
به گ��زارش خانه مل��ت، محمود عباس زاده مش��کینی، س��خنگوی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس شورای اسلامی در 
خصوص جلسه عصر دیروز کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس گفت: این جلسه با حضور سخنگوی سازمان انرژی اتمی و یکی 
از اعضای فنی تیم مذاکره کننده هس��ته ای برگزار شد و او توضیحاتی 
از روند فنی مذاکرات و مس��ائل مرتبط با عملکرد سازمان انرژی اتمی 
در چارچوب مذاکرات وین ارائه کرد. وی افزود: مذاکرات در چارچوب 
یک مسیر روشن برای جمهوری اس��لامی ایران تاکنون انجام شده و 
خوشبختانه گزارشی که ارائه شد نکات مثبتی داشت و قرار شد موارد 

ارائه شده توسط کمیته هسته ای کمیسیون بررسی شود. 
عضو کمیس��یون امنیت ملی خاطر نش��ان کرد: بخش��ی از مذاکرات 
مرتبط با مسائل سیاسی است و  شنبه هفته آینده موضوعات سیاسی 
مذاکرات طی جلسه ای با مذاکره کنندگان هسته ای و حتی المقدور با 
حضور آقای باقری بررسی خواهد شد. با توجه به نزدیک شدن به بیستم 
فروردین ماه، روز ملی فناوری هسته ای در بخش دیگری از جلسه بهروز 
کمالوندی گزارشی از فعالیت  ها و دستاوردهای جدید سازمان انرژی 
اتمی به ویژه یک سال اخیر در حوزه بکارگیری فناوری های نوین ارائه 
کرد و بر اساس توضیحات وی سازمان انرژی اتمی آماده است به زودی 
از حدود ۱۰۰ دس��تاورد جدید در حوزه های انرژی، تحقیق و توسعه، 
سوخت و کاربرد پرتو ها به ویژه در حوزه درمانی و سلامت رونمایی کند 
که کم ترین کشوری توانسته به آن دست پیدا کند و این دستاورد ها نیز 

به زودی به مردم ارائه خواهد شد. 
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      فارس:  محمد صالح جوکار، رئیس کمیسیون امور داخلی کشور از 
طرح ۱۰ سؤال شش نماینده مجلس از مجموع ۲۱ سؤال ثبت شده از 
وزیر کشور خبر داد و گفت: سایر نمایندگان یا به آقای وحیدی مهلت 

داده یا از طرح سؤال خود انصراف دادند. 
      ایرنا: وزیر جهادکشاورزی می گوید در بحث امنیت غذایی و تأمین 
نهاده های دامی و کالاهای اساسی در کشور هیچ مشکلی نداریم و ذخائر 
استراتژیک در شرایط بسیار مطلوبی قرار دارند. محمدجواد ساداتی نژاد 
درباره برخی خبر ها مبنی براینکه جنگ میان روسیه و اوکراین موجب 
کاهش امنیت غذایی در دنیا از جمله ایران می شود، گفت: ما در بحث 
امنیت غذایی و تأمین نهاده های دامی و کالاهای اساسی در کشور هیچ 
مشکلی نداریم و ذخائر استراتژیک در شرایط بسیار مطلوبی قرار دارد.


